
 

 

安徒生童話郵票 

安徒生（Hans Christian Andersen，1805－1875），為丹麥著名作家、詩

人及藝術家，其創作之童話故事翻譯成不同語言在世界各地出版，陪伴

了每一代孩子們的成長。 

本公司以「小美人魚」、「冰雪女王」、「賣火柴的小女孩」及「醜小鴨」

為主題，規劃郵票 1 套 4 枚，面值均為 8 元，預定於 114 年 8 月 4 日

發行。 

郵票以剪紙及對稱構圖設計，展現小美人魚用聲音換取人類雙腿的勇

敢抉擇、冰雪女王與小男孩因魔鏡產生的奇幻羈絆、賣火柴的小女孩點

亮火柴後的幸福幻想，以及醜小鴨歷經磨難終蛻變為天鵝的勵志過程，

蘊含安徒生童話無限想像。 

本套郵票圖案由鄭星慧設計師設計，鉅冠印刷股份有限公司以彩色平

版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡

各 1 批，於 114 年 7 月 31 日開始發售；另預銷首日戳低值封及預銷首

日戳套票封於 8 月 4 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參

閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。 
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Chunghwa Post Co., Ltd. 
Republic of China 

Postage Stamps Issuing                      Taipei, Taiwan, R.O.C. 

Information No. 12 (2025)                           

Hans Christian Andersen’s Fairy Tales Postage Stamps 
 

The fairy tales of the famous Danish writer, poet and artist, Hans Christian 

Andersen (1805-1875), have been translated into many languages 

throughout the world, accompanying generations of children as they grow 

up.  

Chunghwa Post has chosen The Little Mermaid, The Snow Queen, The Little 

Match Girl, and The Ugly Duckling as the themes for a set of four stamps 

valued at NT$8 each, to be issued on August 4, 2025. 

The stamps are designed as paper cutouts and mirror images. The Little 

Mermaid bravely chooses to trade her voice in exchange for human legs. The 

Snow Queen and the Little Boy are magically bound together by a magic 

mirror. On lighting her matches, the Little Match Girl is entranced by visions 

of joy. After enduring many trials, the Ugly Duckling is at last transformed 

into a swan. The pictures capture the boundless imagination of Andersen’s 

tales. 

 

The set of stamps was designed by Star Cheng and printed by Jiuh Guan 

Security Printing Company in color offset. By-issues including a first-day 

cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page 

to be sold on July 31, 2025. Pre-cancelled FDCs with one NT$8-

denominated stamp or a full set of stamps will go on sale on August 4, 2025, 

the stamps’ date of issuance. For more information, please refer to the 

upcoming Philatelic Bulletin or Postal Service Today. 

 


